

Title (en)
Traversing device for a cross-winding machine.

Title (de)
Changiervorrichtung an einer Kreuzspulmaschine.

Title (fr)
Dispositif de va-et-vient pour une machine de bobinage à spires croisées.

Publication
EP 0524140 A1 19930120 (DE)

Application
EP 92810485 A 19920625

Priority
CH 207191 A 19910711

Abstract (en)
The traversing device on the cross-winding machine has a pivotable guide rule (27), by means of which a stroke reduction for producing biconical bobbins (1) takes place. For the pivoting of the rule (27), each winding station is assigned a separate drive (31). A control unit (39) on each winding station receives from a sensor (43) information relating to the instantaneous diameter (D) of the bobbin (1) and to the number of strokes of the reversing threaded roller and/or the rotational speed of the driving roller. From a central programme unit (45), the individual control units (39) receive the basic data for the deflection of the rule (27). In addition to the deflection of the rule (27) for producing the conical ends of the bobbin (1), high-frequency stroke reductions and/or disturbances to prevent ribbon windings are produced by means of the drives (31). <IMAGE>

Abstract (de)
Die Changiervorrichtung an der Kreuzspulmaschine weist ein schwenkbares Führungslineal (27) auf, mittels welchem eine Hubverkürzung für die Erzeugung von bikonischen Spulen (1) erfolgt. Für die Verschwenkung des Lineals (27) ist jeder Spulstelle ein separater Antrieb (31) zugeordnet. Eine Steuereinheit (39) an jeder Spulstelle erhält von einem Sensor (43) Informationen über den momentanen Durchmesser (D) der Spule (1) sowie der Hubzahl der Kehrgewindewalze und/oder der Drehzahl der Antriebswalze. Von einer zentralen Programmeinheit (45) erhalten die einzelnen Steuereinheiten (39) die Grunddaten für die Auslenkung des Lineals (27). Nebst der Auslenkung des Lineals (27) für die Erzeugung der konischen Enden der Spule (1) können durch die Antriebe (31) hochfrequente Hubverkürzungen und/oder Störungen zur Verhinderung von Bildwicklungen erzeugt werden. <IMAGE>

IPC 1-7
B65H 54/32

IPC 8 full level
B65H 54/28 (2006.01); **B65H 54/32** (2006.01); **B65H 54/38** (2006.01); **D03D 49/20** (2006.01); **D03J 1/02** (2006.01)

CPC (source: EP)
B65H 54/32 (2013.01); **B65H 54/38** (2013.01); **B65H 2511/14** (2013.01); **B65H 2511/21** (2013.01); **B65H 2513/11** (2013.01); **B65H 2701/31** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] EP 0421308 A1 19910410 - TEIJIN SEIKI CO LTD [JP]
- [X] CH 525148 A 19720715 - HEBERLEIN & CO AG [CH]
- [Y] EP 0302461 A1 19890208 - SCHUBERT & SALZER MASCHINEN [DE]
- [A] DE 1050251 B
- [A] EP 0173118 A2 19860305 - BARMAG BARMER MASCHF [DE]
- [A] US 4498637 A 19850212 - YAMAMOTO SHIGERU [JP], et al
- [X] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 7, no. 179 (M-234)(1324) 9. August 1983 & JP-A-58 082 953 (TORAY K.K.)

Cited by
CN115335308A; CN102424304A; EP1681259A3; EP1063325A3; FR2712273A1; WO2007144714A1

Designated contracting state (EPC)
CH DE FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)
EP 0524140 A1 19930120; JP H05209344 A 19930820

DOCDB simple family (application)
EP 92810485 A 19920625; JP 18414492 A 19920710